
Van de partij
In deze rubriek blikken de negen Wageningse fracties terug op het raadswerk van de afgelopen weken 
of schrijven zij over activiteiten die de komende weken gaan plaatsvinden.

Algemene Beschouwingen
Vorige week waren de algemene beschouwingen. De belangrijkste punten 
voor GroenLinks waren het groen, de fi nanciële onzekerheid, met name op het 
sociaal domein en de ruimte voor de raad.
 In het verleden waren we vaak kritisch over het gebrek aan groene ambities 
van de gemeente. Nog steeds is er ruimte voor verbetering, maar de afgelopen 
jaren zijn er al goede stappen gezet. Zorgelijk is de situatie in het sociaal 
domein. Het lukt ons nog steeds om de kwaliteit van de zorg op peil te houden 
en daar mogen we best trots op zijn. Helaas zien we dat er nog steeds te weinig 
geld komt vanuit Den Haag. We vrezen dat gemeenten nog meer taken gaan 
krijgen van het Rijk, zonder dat daar voldoende budget bij komt.
In de begroting staan heel veel plannen om Wageningen groener en socialer te 
maken. GroenLinks heeft heel veel zin om samen met alle andere fracties, met 
het college en met de stad aan deze plannen te werken. Daarbij vinden wij het 
belangrijk dat de raad en de stad vroeg bij nieuw beleid betrokken worden en 
dat er geld beschikbaar is voor nieuwe ideeën van de raad.

Erik-Jan Bijleveld – ej.bijleveld@gmail.com
GroenLinks - www.groenlinkswageningen.nl

Struisvogelpolitiek
De Stadspartij vraagt zich af wanneer het college van GroenLinks, D66, 
PvdA en de ChristenUnie zijn (fi nanciële) verantwoordelijkheid neemt. Na de 
verkiezingen is de Kadernota 2018 (voorloper van deze begroting) ongeveer 
overgeslagen. Bij de begroting in november zou duidelijk worden welke 
koers de coalitie gaat varen. Nu de begroting is gepresenteerd kan de enige 
constatering zijn dat dit college (veel) geld te kort komt. Er is geen beleid 
aangekondigd om tekorten terug te dringen, er worden geen voorstellen 
gedaan waarop we kunnen bezuinigen en er zijn geen plannen om effi ciënter 
te werken. Wel is de OZB verhoogd met bijna 5%. Op voorstel van de oppositie 
gaan we daarom op korte termijn om tafel om te gaan praten over het 
terugdringen van deze tekorten. En er zal wat moeten gebeuren! In het eerste 
kwartaal 2019 worden namelijk de defi nitieve cijfers over 2018 bekend (een 
fors bedrag in de min) en daaropvolgend de bekendmaking van de voorlopige 
rijksbijdrage over 2019. In juni 2019 moet er toch echt een goed gevulde 
Kadernota komen. Niets doen zou het gedrag van een struisvogel imiteren. De 
fi nanciële ellende is dan niet te overzien en de tekorten lopen op. En daarmee 
de jaarlijkse verhoging van de OZB!

Klaas de Weerd – klaasdeweerd@live.nl
Stadspartij - www.stadspartijwageningen.nl

Algemene Beschouwingen, een goed klimaat in de raad 
D66 is bezorgd over de fi nanciële tekorten in de begroting. We willen op korte 
termijn met de raad bepalen waar we kunnen besparen. Het is goed om te 
zien dat de meeste fracties hetzelfde doel voor ogen hebben, zij het dat we 
niet allemaal dezelfde beleidsprogramma’s erbij halen als we op zoek gaan 
naar besparingen. Het klimaatplan verdient, gezien de hoge ambitie voor 
2030, wat ons betreft een apart programma met eigen begroting en meer 
duidelijkheid over welke projecten er worden uitgevoerd, tegen welke kosten en 
met welk beoogd resultaat. Ook pleiten we voor een jaarlijkse update van de 
vorderingen en daarmee inzicht in de inzet van de toch beperkte middelen van 
onze gemeente, ook op dit dossier. We zullen in de raad een voorstel indienen 
om van het klimaat een apart begrotingsprogramma te maken, waarvan 
we op korte termijn de voortgang in de raad gaan bespreken. Verder zijn we 
erg verheugd dat veel partijen tijdens de algemene beschouwingen warme 
pleidooien hielden voor thema’s die bij D66 hoog in het vaandel staan, zoals 
vertrouwen als grondhouding en dat ook nieuwe vormen van samenwerking 
binnen de raad en tussen raad, college en gemeentelijke organisatie en 
inwoners een gemeenschappelijk streven zijn.

Laura Kaper – l.kaper@medsync.nl
D66 - https://wageningen.d66.nl

Prioriteiten
De fi nanciële positie van de gemeente Wageningen wordt steeds bedroevender. De 
linkse coalitiepartijen slagen er maar niet in om de fi nanciën onder controle te krijgen. 
GroenLinks en D66 zien een forse verhoging van de OZB als enige mogelijkheid om de 
tekorten op te vangen terwijl inwoners van Wageningen nu al 40% meer betalen dan 
onze ‘buren’ Ede en Veenendaal. Wat de VVD betreft wordt er niet alleen teveel geld 
uitgegeven, maar ook nog eens aan de verkeerde dingen. Wageningen heeft grote 
uitdagingen waar dit college maar weinig prioriteit aan geeft, zoals het aantrekkelijk 
houden van de binnenstad, de economische ontwikkeling en de ontwikkeling van de 
stad in relatie tot de sterk groeiende universiteit. Het aantrekkelijk houden van de 
binnenstad staat of valt met de bereikbaarheid hiervan zowel voor de fi ets als voor 
de auto. De bereikbaarheid is de afgelopen jaren verslechterd doordat er geen extra 
autoparkeerplaatsen zijn bijgekomen. Sterker nog, binnenkort verdwijnen er voor de 
vrijdagavond en de weekenden ongeveer 300 parkeerplaatsen op Duivendaal. Voor 
de fi ets zijn op een tweetal straten de mogelijkheid om te parkeren opgeheven zonder 
dat deze op andere plekken zijn gecompenseerd laat staan dat de stallingsplekken zijn 
uitgebreid. Reeds eerder heeft de gemeenteraad een VVD motie aangenomen om in 
de weekenden de duurste fi etsparkeervoorziening in de stad, in het gemeentehuis, 
hiervoor open te stellen.

Marc Kiel – marc.kiel@gmail.com
VVD - www.wageningen.vvd.nl

Uit de Raad

Onderwerpen die op de agenda staan
Voor u als burger of belanghebbende is 
er de mogelijkheid om met raadsleden en 
steunfractieleden in gesprek te gaan tijdens het 
rondetafelgesprek. Bij dit rondetafelgesprek 
worden voor- en tegenstanders van een onderwerp 
samen aan tafel uitgenodigd. Soms schuift 
de portefeuillehouder aan, dat hangt af van 
het onderwerp. U wordt gevraagd kort aan te 
geven hoe u tegenover het voorstel staat en wat 
uw argumenten zijn. U gaat vervolgens met 
raadsleden en steunfractieleden in gesprek. Voor 
het rondetafelgesprek moet u zich van tevoren 
aanmelden (via raadsgriffi e@wageningen.
nl). Aanmelden kan tot 09.00 uur op de dag 
van de Politieke Avond. Voor de duidelijkheid: 
meepraten over onderwerpen kan dus alleen in het 
rondetafelgesprek.

Over onderwerpen die op de raadsagenda 
staan als hamerstukken, kunt u een schriftelijk 
inspreekbijdrage aanleveren. U kunt deze sturen 
naar raadsgriffi e@wageningen.nl. Uw bijdrage 

zal worden verspreid onder alle raads- en 
steunfractieleden.

Onderwerpen die niet op de agenda staan
U kunt ook inspreken over onderwerpen die niet 
op de agenda staan. Op een half A4’tje schrijft u 
de kern van uw boodschap. Dit document krijgt 
ieder raads- en steunfractielid. In de pauze van de 
Politieke Avond kunt u uw bijdrage toelichten aan 
de raads- en steunfractieleden, aan een statafel. 
Op deze wijze kunt u echt in gesprek gaan over 
het onderwerp dat u belangrijk vindt. Wilt u een 
burgerinitiatief presenteren? Ook dat kan in de 
pauze. Uw aanmelding en het half A4’tje moeten 
uiterlijk op de ochtend van de Politieke Avond 
om 09.00 uur gestuurd zijn naar raadsgriffi e@
wageningen.nl.

Voor zowel het rondetafelgesprek, het 
statafelgesprek als het presenteren van een 
burgerinitiatief geldt: wanneer u als groep of 
organisatie wilt deelnemen een maximum van twee 
personen. 

In gesprek met de raad
Als burger of belanghebbende zijn er twee mogelijkheden om in te spreken. U kunt inspreken over 
onderwerpen die geagendeerd zijn en over onderwerpen die niet op de agenda staan.

Agenda Politieke Avond
Maandag  12 november 2018 in het stadhuis, Markt 22, Wageningen

Raadzaal 1 Raadzaal 2

19.30 uur Rondetafelgesprek
Bestemmingsplan Zonnepark Haarweg

19.30 uur Rondetafel- en opiniegesprek
Opinienotitie Duurzaam coöperatief warmtenet 
Benedenbuurt

21.00 uur Pauze
Met ruimte voor statafelgesprekken en het presenteren van initiatieven in de hal

Raadzaal

21.30 uur -22.30 uur Raadsvergadering
1. Opening 
2. Gelegenheid tot stellen van vragen door raadsleden
3. Vaststelling van de agenda
Debat
4. Rolneming m.e.r.-fase Beter Bereikbaar Wageningen, Campusroute
Hamerstukken
5. Bestemmingsplan Grintweg 295
6. Beheersverordening begraafplaats en gedenkpark De Leeuwerenk en Verordening begraafrechten
7. Sluiting

Mocht u als burger of belanghebbende willen deelnemen aan het rondetafelgesprek over 
‘Bestemmingsplan Zonnepark Haarweg’ of over ‘Opinienotitie Duurzaam coöperatief warmtenet 
Benedenbuurt’ , meldt u zich dan aan voor maandag 12 november 09.00 uur via raadsgriffi e@
wageningen.nl. Ook voor een statafelgesprek (over een onderwerp dat niet op de agenda staat) of het 
presenteren van een initiatief in de pauze vragen wij u zich aan te melden voor 12 november 09.00 uur. 

Deelnemen aan rondetafelgesprek Bestemmingsplan Zonnepark 
Haarweg

De verwachting is dat er veel deelnemers aan het rondetafelgesprek over Bestemmingsplan Zonnepark 
Haarweg zullen zijn. Daarom kan er per organisatie of huisadres één persoon deelnemen aan het gesprek. 
Mocht u al een zienswijze hebben ingediend over dit onderwerp dan heeft de raad deze ontvangen. Tijdens 
het rondetafelgesprek wordt u gevraagd alleen nieuwe informatie of informatie naar aanleiding van de 
zienswijzenota met de aanwezige raads- en steunfractieleden te delen. Er bestaat ook de mogelijkheid dat u 
een schriftelijk reactie stuurt naar raadsgriffi e@wageningen.nl. 
Als u wilt deelnemen aan het rondetafelgesprek dan vragen wij u zich aan te melden voor maandag 12 
november 09.00 uur via raadsgriffi e@wageningen.nl



Voor meer informatie
https://wageningen.raadsinformatie.nl

woensdag 7 november 2018

Colofon 
Deze pagina wordt gemaakt door de raadsgriffi e 
van de gemeente Wageningen. Opmerkingen of 
suggesties: raadsgriffi e@wageningen.nl of 0317 – 
492 421. De raadsleden zijn verantwoordelijk voor 
hun eigen teksten.

De PvdA wil grip op de fi nanciën in het Sociaal Domein
Meedoen met deze coalitie bevalt ons goed. Wij zien een sterk college met 
vier enthousiaste wethouders en een ambitieuze begroting die helaas ook bol 
staat van fi nanciële uitdagingen.  De problemen liggen in het Sociale Domein, 
de oorzaak ligt in Den Haag. Dat is bijzonder zorgelijk, en de PvdA denkt 
graag mee over oplossingen. 
De PvdA wil de kwaliteit van het Sociaal Domein in stand houden, want de 
kwaliteit van het Sociaal Domein is de kwaliteit van het leven zelf. We willen 
dat het leven voor iedereen in de toekomst waardevol blijft. Daarom geloven 
we in preventie, maar daarvan zijn de baten fi nancieel lastig te berekenen. 
Schrappen van elementen van het Sociaal Domein is gemakkelijk, maar niet 
onze keuze. 
Onze keuze zit in meer grip op de uitgaven. We vinden dat de raad precies 
de fi nanciële vertaling van de ambities moet weten, zodat we goede keuzes 
kunnen maken. Wij gaan de komende tijd aan de slag met het beleid rond 
de Nuggers en het doelgroepenregister. Ook willen we de bureaucratie 
verminderen voor mensen die zorg aanvragen omdat er geregeld dubbelingen 
zijn en de aanvraagprocedure voor velen te ingewikkeld is. Wij denken dat 
daar veel te winnen valt, ook fi nancieel.

Mathilde Maijer – mathilde.maijer@gmail.com
PvdA - www.wageningen.pvda.nl

De onderbelichte Wageningse economie
De Wageningse economie is een onderbelicht thema in de begroting, ook 
voor ons blijft het een lastig onderwerp. Het liefste zien wij een economische 
ontwikkeling geïntegreerd met klimaatdoelstellingen, gekoppeld aan 
een verdienmodel. Wij zetten in op een circulaire economie, waarbij er 
een samenwerkingsverband ontstaat tussen zowel de gemeentelijke 
ontwikkelingen als de ontwikkelingen van onze bedrijven. Wij zijn van mening 
dat er verdiend mag worden op duurzaam en groen, want dat is in onze optiek 
de enige route waarmee verduurzaming door kan gaan zodra de aandacht 
veranderd of budgetten opraken. Subsidies of andere fi nanciële vormen van 
overheidssteun zijn geen routes die eeuwig stand blijven houden. We moeten 
laten zien dat een duurzame economie rendabel is om zo verduurzaming op 
de langere termijn te garanderen. Economische ontwikkeling is een van dé 
vlakken waarop de gemeente nog sterk kan groeien. Hiervoor is een visie 
nodig en de economiecommissie binnen Connect Wageningen gaat zich hier 
het komend jaar op richten. Wij zijn op zoek naar inwoners die ons meer 
zouden willen vertellen over hun ervaringen met het huidige Wagenings 
economisch beleid, welke kant zij denken dat Wageningen op zou moeten 
gaan en welke rol de gemeente hierin kan vervullen.

Romy Stijsiger – romystijsiger@gmail.com
Connect Wageningen – www.connectwageningen.nl

Beschouwingen
De Volkskrant van vorige week zaterdag opende met de kop ‘wéér een 
sterke man’. Een artikel over de presidentsverkiezingen in Brazilië en ‘boze’ 
machthebbers in de wereld. Twee dagen later stond er in dezelfde krant een 
ingezonden brief over ‘Vertrouwen in elkaar’. Ik geloof meer in de tweede 
aanpak. Het lijkt momenteel zo gewoon om te kiezen voor boze sterke 
mannen die mensen bang maken voor andere groepen; immigranten, homo’s, 
huidskleur, ras of de politieke ander. Het maakt eigenlijk niet uit. Je afzetten 
kan immers tegen van alles. Wat schieten we daar toch mee op? Het leidt er 
alleen maar toe dat mensen bang en argwanend worden voor elkaar. Mensen 
sluiten hun deuren. Ze sluiten letterlijk de ander buiten.  In Wageningen 
proberen we een sfeer te creëren waarin iedereen er mag zijn. Ik ben blij 
met een college en raad die die sfeer willen uitstralen. Ik ben blij met zoveel 
initiatieven in Wageningen. Maatjes projecten, voedselbank, stichting Present, 
en noem maar op. Allemaal plaatsen waar de deuren wijd open staan en de 
ander van harte welkom is.Ik wil afsluiten met een wens. Heb je naaste lief als 
jezelf. Want liefde overwint alle angst. (IJoh4) Daar begint wat mij betreft een 
betere wereld. En daar wordt heus niemand slechter van!

Monique Heger – monique@wageningen.christenunie.nl
ChristenUnie - www.wageningen.christenunie.nl

De algemene beschouwingen...
Vorige week dinsdag was de raadsvergadering met de jaarlijkse algemene 
beschouwingen op de begroting door alle partijen uit de gemeenteraad. Het 
CDA heeft een aantal punten naar voren gebracht. 
Als eerste blijft onze partij zich sterk maken voor ondernemers in onze 
stad. Hierbij hoort een goed bereikbare stad en centrum. Wij vinden dat 
ondernemers beter en anders ondersteund kunnen worden door de gemeente. 
Blij zijn wij met de ondernemersmonitor, die in het komende begrotingsjaar 
wordt opgezet. 
Een ander punt is het tekort aan studentenkamers. Dit probleem moet 
breder opgepakt worden tussen de gemeente, de WUR en de regio. De 
huidige creatieve omvorming van huizen in de wijken van onze stad tot 
studentenhuizen baart het CDA zorgen. Deze betaalbare woningen willen wij 
juist beschikbaar houden voor jongeren en gezinnen die (blijven) wonen in de 
stad.  Tot slot het tekort op de begroting. Dit tekort wordt voor een groot deel 
opgevangen door geld uit de spaarpot van de gemeente te halen. Dit kun je 
niet te vaak doen. Daarom zal het CDA met een motie komen met voorstellen 
hoe de spaarpot weer aangevuld kan worden. Het CDA is ervan overtuigd 
dat als bovengenoemde punten aangepakt en door ontwikkeld worden, met 
vertrouwen 2019 tegemoet gegaan kan worden.

Jan Dijkstra – j.dijkstra79@kpnplanet.nl
CDA - www.cdawageningen.nl

’t Oude Bijenhuis, tekort aan woningen, WUR

Afgelopen raadsvergadering had ik mijn allereerste algemene beschouwingen. 
Ik betoogde o.a. over ’t Oude Bijenhuis en jongeren. Tot op heden wordt er 
weinig gedaan voor Wageningse jongeren en er is nog steeds geen fatsoenlijk 
pand. Derhalve ijveren wij ervoor dat de bovenverdieping van ’t Oude Bijenhuis 
wordt gerenoveerd zodat Solidez er gebruik kan van maken voor jongeren. 
Daarnaast is er ook een tekort aan woningen voor mensen met een laag 
inkomen, ouderen en jonge gezinnen. Al jaren kampen we met dit probleem 
en worden we tegelijkertijd als gemeente steeds meer geconfronteerd met 
mensen die juist aangewezen zijn op deze vorm van wonen. En de motor achter 
de schaarste aan woningen en de problemen met de bereikbaarheid van 
Wageningen is de WUR die maar doorgroeit zonder zich te realiseren dat voor 
haar voortgaande groei vele andere voorzieningen aanwezig moeten zijn. Ik heb 
tijdens de raadvergadering expliciet laten weten dat ik niet per se tegen de groei 
ben van de WUR, maar wel de problemen die dit (indirect) met zich meebrengt. 
Problemen waarvoor de WUR geen oplossingen biedt. Wel vinden wij het goed 
dat er niet wordt bezuinigd op zorg. Het is goed dat bij zorg, in de eerste plaats, 
wordt ingezet op preventie.

Moomin Ait-Imchi – aitimchi@icloud.com
SP - www.wageningen.sp.nl

Volgende Politieke Avond
Maandag 26 november aanstaande is de eerstvolgende Politieke Avond in het stadhuis, Markt 22 te 
Wageningen. De agenda voor deze vergadering vindt u op de volgende pagina ‘Uit de Raad’. Deze verschijnt 
op woensdag 21 november aanstaande. 

Uit de Raad

Raadsvergadering thuis live volgen
Op maandag 12 november vergadert de gemeenteraad vanaf 21.30 uur en op dinsdag 13 november vanaf 
19.30 uur. U bent van harte welkom op de publieke tribune, maar u kunt de raadsvergaderingen ook thuis 
live volgen. Dit kan via de volgende link:
https://wageningen.raadsinformatie.nl/live
Onder ‘Binnenkort Live’ staat de bewuste vergadering. Als u daarop klikt, kunt u de raadsvergadering live 
volgen.

Wanneer u deze website raadpleegt, treft u de 
kalender van de gemeenteraad aan. Als u op de 
Politieke Agenda van 12 november klikt ziet u de 
agenda van die avond. Bij de onderwerpen ziet 
u het symbool van een paperclip. Als u op dit 
symbool klikt, kunt u de achterliggende stukken 
bij het betreffende onderwerp raadplegen.

Agenda Politieke Avond
Dinsdag 13 november 2018 in het stadhuis, Markt 22, Wageningen

Wilt u komen luisteren tijdens de Politieke Avond van 12 en/of 13 november, dan bent u van harte welkom! U 
kunt dan aanschuiven op de publieke tribune (u hoeft zich hiervoor niet aan te melden). Er worden opnames 
van de raadsvergadering gemaakt voor internet. Indien u de raadsvergadering vanaf de publieke tribune in 
de raadzaal volgt, bestaat dus de mogelijkheid dat er beelden van u te zien zijn op internet.

Raadzaal

19.30 uur – 22.45 uur Raadsvergadering
1. Opening
Debat
2.   Programmabegroting 2019-2022
Hamerstukken
3.   Belastingverordeningen 2019
4.   Sluiting

Raadsbesluiten
Voor informatie over de raadsbesluiten die genomen zijn in de raadsvergadering van 29 oktober 2018 zie 
https://wageningen.raadsinformatie.nl, onder Politieke Avond 29 oktober 2018.


